
Protokół nr 27/XXVII/08
Sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

odbytej w dniu 30 grudnia 2008r.
w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza.

Godzina rozpoczęcia -11.05
Godzina zakończenia -14.00

Sprawy regulaminowe:
1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej.

Ad.1. Otwarcie obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył sesję Rady Miejskiej. Powitał 
radnych  oraz  zaproszonych  gości.  Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  w  sesji  uczestniczy  19 
radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji. ( lista obecności - zał. nr 
1)

Radni nieobecni na sesji   :  
1. Michał Prokopczak

Rada Miejska 19 głosami „za”
przyjęła porządek obrad w brzmieniu :
3.  Sprawozdanie  Burmistrza Miasta z  realizacji  uchwał  oraz prac w okresie międzysesyjnym od  dnia 2 
grudnia 2008r. do dnia 19 grudnia 2008r. 
4. Podjęcie uchwał :

a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2008 
b) w sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetu Gminy Miejskiej Nowa Ruda, które nie wygasają z 

upływem roku budżetowego 2008. 
c) w  sprawie  ustalenia  jednostkowych  stawek  dotacji  przedmiotowych  dla  Zakładu  Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Nowej Rudzie na rok 2009 
d) zmieniająca uchwałę  w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2009. 
e) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych 

przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie 
f) w  sprawie  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacji  dla  przedszkoli  niepublicznych,  zespołów 

wychowania przedszkolnego oraz punktów przedszkolnych 
g) w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 

2009-2013. 
5. Uchwalenie budżetu miasta na 2009r. :

a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej,
b) dyskusja,
c) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie budżetu miasta Nowa Ruda na rok 2009; 

6. Odpowiedzi na interpelacje.
7. Interpelacje radnych.
8. Zapytania radnych. 
9. Sprawy różne.
10. Zakończenie obrad.
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Ad.2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej.
           
Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z XXVI sesji 
Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. Wobec braku uwag poddał go pod głosowanie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za”  
przyjęła protokół z XXVI sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Przewodniczący  Rady Miejskiej  wraz  z  Burmistrzem Miasta  wręczyli  listy  gratulacyjne  p.  Magdalenie 
Szmidt oraz p. Marioli Sójce z okazji wyróżnienia w konkursie Ministerstwa Edukacji Narodowej „Otwarta 
Szkoła” za projekt realizowany wspólnie ze Stowarzyszeniem ProPublicoBono Wolontariat czyli pomaganie  
wzmacnia.  

Ad.3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 2 grudnia 2008r. do dnia 19 grudnia 2008r. (sprawozdanie – zał. nr 2 do protokołu)

Wobec braku głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  Sprawozdanie  Burmistrza 
Miasta.

Rada Miejska 19 głosami „za”:
przyjęła Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 2 grudnia 2008r. do dnia 19 grudnia 2008r. 

Ad.4. Podjęcie uchwał.

a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na 2008r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2008.

Pan  Jan  Szeląg  –  Skarbnik  Miasta  -  prosi  o  dokonanie  korekty  w  projekcie  uchwały  w  §  1  dz.  852 
rozdz.85219  Ośrodki  Pomocy  Społecznej w  paragrafie  4300  w  części  dot.  Zmniejszenia  planowanych 
wydatków  zamiast  zapisu „-7” powinien widnieć  zapis  „-11” a w części  dot.  Zwiększenia planowanych 
wydatków prosi  o  wykreślenie  paragrafu  4219  „Zakup  materiałów  i  wyposażenia  –  współfiansowanie  
programów ze  śr.funduszy  strukturalnych”  w paragrafie  4308 „Zakup usług pozostałych  –  finansowanie 
programów ze  śr.  funduszy  strukturalnych”  prosi  o  zmianę  zapisu  kwoty z  „1”  na  „4”  oraz  dopisanie 
paragrafu 4309 „zakup usług pozostałych” kwota 2,-zł.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie propozycję Skarbnika Miasta dot. zmiany zapisu w 
§  1 w dz.  852  rozdz.85219  Ośrodki  Pomocy  Społecznej w paragrafie  4300 w części  dot.  Zmniejszenia 
planowanych wydatków zamiast zapisu „-7” powinien widnieć zapis „-11” 

Rada Miejska 19 głosami „za”
przyjęła zaproponowaną poprawkę do projektu uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie propozycję Skarbnika Miasta dot. zmiany zapisu w 
§  1  w  części  dot.  Zwiększenia  planowanych  wydatków prosi  o  wykreślenie  paragrafu  4219  „Zakup 
materiałów i wyposażenia – współfiansowanie programów ze śr.funduszy strukturalnych” 

Rada Miejska 19 głosami „za”
przyjęła zaproponowaną poprawkę do projektu uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie propozycję Skarbnika Miasta dot. zmiany zapisu w 
§  1  w części  dot.  Zwiększenia  planowanych  wydatków w  paragrafie  4308 „Zakup usług  pozostałych  – 
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finansowanie programów ze śr. funduszy strukturalnych” prosi o zmianę zapisu kwoty z „1” na „4”. 

Rada Miejska 19 głosami „za”
przyjęła zaproponowaną poprawkę do projektu uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie propozycję Skarbnika Miasta dot. zmiany zapisu w 
§ 1 w  części dot. Zwiększenia planowanych wydatków dopisanie paragrafu 4309 „zakup usług pozostałych” 
kwota 2,-zł.

Rada Miejska 19 głosami „za”
przyjęła zaproponowaną poprawkę do projektu uchwały.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na 2008r.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 209/XXVII/08

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na 2008r.

b) w sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetu Gminy Miejskiej Nowa Ruda, które nie wygasają z 
upływem roku budżetowego 2008

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały w 
sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetu Gminy Miejskiej Nowa Ruda, które nie wygasają z upływem 
roku budżetowego 2008.

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta - w dniu dzisiejszym radni otrzymali nowy projekt uchwały w sprawie 
wykazu wydatków niewygasających z upływem roku 2008. Zmiany dotyczą m.in.:
− projekt  budowy  ścieżki  rowerowej  wraz  z  drogą  na  Górę  Świętej  Anny  w  Nowej  Rudzie  w  sieci  

Międzynarodowego Szlaku Rowerowego ER8 (z kwoty 101 745 na kwotę 101 490)
− zakup i wdrożenie komputerowego systemu informacji  i zarządzania gminą (z kwoty 20tys na kwotę 

19tys)
− ochrona powietrza atmosferycznego i klimatu (z kwoty 3 049 813 na kwotę 2 998 384
− obiekty sportowe (z kwoty 630 192 na kwotę 627 689)
Szczegółowe  zmiany  w  projekcie  uchwały  zostały  przedstawione  w  projekcie  uchwały,  który  stanowi 
załącznik do protokołu.

Radny Piotr Wróbel – opinia Komisji Gospodarczej odnośnie omawianego projektu uchwały jest pozytywna.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetu Gminy Miejskiej Nowa Ruda, które nie wygasają z upływem 
roku budżetowego 2008.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 210/XXVII/08

w  sprawie  ustalenia  wykazu  wydatków  budżetu  Gminy  Miejskiej  Nowa  Ruda,  które  nie  wygasają  z  
upływem roku budżetowego 2008.

c)  w  sprawie  ustalenia  jednostkowych  stawek  dotacji  przedmiotowych  dla  Zakładu  Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w Nowej Rudzie na rok 2009
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Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały w 
sprawie ustalenia  jednostkowych stawek dotacji  przedmiotowych dla  Zakładu Gospodarki  Komunalnej  i 
Mieszkaniowej w Nowej Rudzie na rok 2009.

Pani  Marzena  Wolińska  –  Zastępca  Burmistrza  Miasta  -  stawka  dotacji  została  wyliczona  w oparciu  o 
dochody i  wydatki  Zakładu Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej oraz plan wydatków który zakład 
zamierza  realizować.  Stawka  jest  niższa  z  tego  względu,  że  zmniejszyła  się  liczba  zasobów 
administrowanych  przez  ZGKiM,  zostaną  zwiększone  czynsze  od  kwietnia  oraz  nie  ma  już  dopłaty do 
ciepła.

Radny Piotr Wróbel – opinia Komisji Gospodarczej odnośnie omawianego projektu uchwały jest pozytywna.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie ustalenia jednostkowych stawek dotacji  przedmiotowych dla  Zakładu Gospodarki  Komunalnej  i 
Mieszkaniowej w Nowej Rudzie na rok 2009.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 211/XXVII/08

w sprawie ustalenia jednostkowych stawek dotacji przedmiotowych dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i  
Mieszkaniowej w Nowej Rudzie na rok 2009.

d)  zmieniająca uchwałę w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2009

Przewodniczący  Rady Miejskiej  zapytał  radnych  czy mają  uwagi  bądź  zapytania  do  projektu  uchwały 
zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2009. 

Pan  Leszek  Wójcik  –  Naczelnik  Wydz.  Infrastruktury  Społecznej  –  zmiana  dotyczy  wynagrodzenia 
ryczałtowego dla członków Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Nowej Rudzie 
w § 6 został dodany punkt 2, który mówi o ewentualnych nieobecnościach na posiedzeniach tej komisji.

Radny Tomasz Kuczaj – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radny Piotr Wróbel – opinia Komisji Gospodarczej odnośnie omawianego projektu uchwały jest pozytywna.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały 
zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2009

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 212/XXVII/08

zmieniającą  uchwałę  w  sprawie  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2009.

e) w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 w 
Nowej Rudzie

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały w 
sprawie  ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej 
Rudzie.
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Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydz. Infrastruktury Społecznej – na poprzedniej sesji Rada zdecydowała o 
zdjęciu  projektu  uchwały z  porządku obrad,  w dniu  dzisiejszym projekt  został  przedstawiony w wersji 
niezmienionej. 

Radny Tomasz Kuczaj  – „Komisja Spraw Społecznych ponownie zajmowała się projektem uchwały nie 
wydając żadnej opinii ani pozytywnej ani negatywnej. W dalszym ciągu nie zgadzam się z proponowanymi 
podwyżkami opłat, jest to nieuzasadnione dla mnie bo nic się nie zmieniło, bezpieczeństwo nadal jest na 
bardzo słabym poziomie. Kto jest autorem tych podwyżek?”

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta – propozycja podwyżek cen od 1 stycznia 2009 roku 
pojawiła  się  z  jej  inicjatywy.  Poprosiła  Naczelnika  WIS  o  przejrzenie  opłat  w  okolicznych  centrach 
rekreacyjnych, basenach. Po porównaniu cen okazało się że jesteśmy najtańszym basenem w okolicy, nawet 
dzisiejsza propozycja podwyżki będzie nadal najniższą w okolicy. Propozycja wynikła jedynie ze wzrostu 
kosztów.  Radni  otrzymali  także  rozliczenie  o  wzroście  kosztów za  energię  elektryczną,  jest  to  znaczna 
podwyżka, zapewne wzrośnie cena wody oraz cena centralnego ogrzewania - to są przyczyny tej podwyżki. 
Ta podwyżka o 1zł nie zapewnia w całości podwyżki energii cieplnej czy wody na basenie, to nie wystarcza. 
Cały czas deficyt obiektów rośnie i o tym należy pamiętać.

Radny Tomasz Kuczaj – „rozumiem, że ta podwyżka związana jest ze zwiększonym kosztem utrzymania. Z 
tego co przejrzał to CTS ma dwa cenniki : obiekty krytej pływalni, obiekty hali sportowej. Dlaczego nie 
zmieniamy dwóch cenników? Czy można wywnioskować że nie ma żadnych wpływów z wynajęcia hal? Bo 
jeżeli  tam rozgrywane  są  jakiekolwiek zawody np.  amatorskiej  ligi  futsalu czy czegokolwiek innego to 
również powinny być wpłaty. Po prostu nie mogę zrozumieć dlaczego są podwyżki cen na basenie.”

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – „odnośnie obiektu hali sportowej uznaliśmy że podnoszenie cen 
w tym momencie nie ma uzasadnienia pomimo wzrostu kosztów ponieważ obłożenie tej  hali,  zwłaszcza 
grupami odpłatnymi,  jest  stosunkowo niewielkie w stosunku do przychodu z basenu.  Cały czas musimy 
obserwować to co dzieje się w otoczeniu, to o czym mówiła Pani Burmistrz dotyczy obiektów basenów  w 
okolicznych gminach. Pamiętajmy, że hale sportowe w okolicy również istnieją i są one zazwyczaj tańsze niż 
w Nowej Rudzie - Słupcu. Często jest tak że grupy korzystają z tych hal z okolicy, w miejscach gdzie płacą 
mniej. Być może należałoby się zastanowić czy tej ceny jeszcze nie obniżyć tak by grupy odpłatne pojawiły 
się na hali w większej ilości.” 

Radny Tomasz Kuczaj – uważa, że obniżając cenę wejścia na basen spowodujemy zwiększenie wpływu.

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  –  nie.  Basen  jest  bardzo  mocno  obłożony,  jest  tłoczno,  i 
uzasadnionym jest podniesienie ceny z uwagi na wzrost kosztów. Trzeba pamiętać, że hala sportowa w dużej 
mierze  jest  wykorzystywana  przez  różnego  rodzaju  grupy sportowe,  które  korzystają  z  niej  w  sposób 
nieodpłatny i stąd te duże koszty utrzymania. Takich grup jest dużo m.in. amatorska liga halowa.

Radny Tomasz Kuczaj – to znaczy że amatorska liga halowa nie płaci za wynajęcie hali?

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  –   amatorska  liga  halowa  nie  płaci  za  wynajęcie  hali,  bo 
organizatorem ligi jest również Urząd Miasta.

Przybył radny Arkadiusz Michalski.

Radny Tomasz Kuczaj – „nie rozumiem dlaczego ktoś nie płaci a ja mam płacić. Jeżeli przychodzą osoby na 
halę, grają w piłkę nożną i nie muszą płacić to dlaczego ja mam płacić za wejście na basen?” 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – miasto jest współorganizatorem tej ligi piłkarskiej. Miasto jest 
współorganizatorem wielu imprez  i jako organizator nie obciąża siebie kosztami hali. Przypomina, że liga 
halowa  jest  organizowana  przy  udziale  Urzędu  Miasta  oraz  stowarzyszenia  i  wpłat  grup  czy  drużyn 
grających w tej lidze. Jest to pewnego rodzaju montaż finansowy a my jesteśmy zainteresowani by ta liga się 
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odbywała. 

Radny Tomasz Kuczaj – prosiłby aby Burmistrz zainteresował się tym aby mieszkańcy mogli wchodzić na 
basen uczyć swoje dzieci pływać. 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – „cały czas jestem i obserwuję, że bardzo licznie mieszkańcy 
wchodzą na ten basen, uczą dzieci pływać, korzystają z basenu.”

Radny Tomasz Kuczaj – „nie miałem zabierać głosu ale sprowokowało mnie pismo z CTS odnośnie mojej 
wypowiedzi na poprzedniej sesji.” 

Przewodniczący Rady Miejskiej – proponuje,by do tego tematu powrócić w sprawach różnych.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej 
Rudzie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 10 głosami „za” przy 2 głosach „przeciw” i  8 „wstrzymujących się od 
głosowania” podjęła:

Uchwałę nr 213/XXVII/08

w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej  
Rudzie.

f)  w  sprawie  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacji  dla  przedszkoli  niepublicznych,  zespołów 
wychowania przedszkolnego oraz punktów przedszkolnych

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały w 
sprawie  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacji  dla  przedszkoli  niepublicznych,  zespołów  wychowania 
przedszkolnego oraz punktów przedszkolnych.

Pan  Leszek  Wójcik  –  Naczelnik  Wydz.  Infrastruktury  Społecznej  –  w  związku  ze  zmianą  przepisów 
oświatowych zaistniała  konieczność stworzenia nowej  uchwały dotyczącej  trybu udzielania i  rozliczania 
dotacji dla przedszkoli niepublicznych i innych form funkcjonowania tych jednostek. Pojawiła się możliwość 
tworzenia bardzo małych przedszkoli dlatego też przedstawiony projekt uchwały uwzględnia te zmiany. Nie 
będzie już umów z przedszkolami niepublicznymi, będą one dotowane, zostaje rozwiązany problem wakacji 
w przedszkolach niepublicznych. Zmiana przepisów spowoduje także to że wzrośnie dotacja na 1 dziecko.

Radny Tomasz  Kuczaj  –  Komisja  Spraw Społecznych  wielokrotnie  zajmowała  się  tematem przedszkoli 
niepublicznych,  opinia  jest  pozytywna.  Projekt  uchwały  zawiera  możliwość  utworzenia  oddziałów  czy 
punktów przedszkolnych dla osób prywatnych. 

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarcza analizowała projekt uchwały zdając sobie sprawę  ze skutków 
jakie ten projekt niesie ze sobą ale brak pozytywnej opinii wiązałoby się z działaniem niezgodnym z prawem 
dlatego też opinia Komisji jest pozytywna.

Radny Bogusław Frącek – jakie będą to skutki finansowe dla gminy?

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydz. Infrastruktury Społecznej – licząc dotację dla jednego dziecka w 
przedszkolu wg starych zasad to od 1.01.09r. wynosiłaby ona 388zł 23gr x 12 miesięcy x 160 dzieci, licząc 
tą samą metodą wg nowych dotacji będzie to 507zł. Jest to ok. 973tys rocznie.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacji  dla  przedszkoli  niepublicznych,  zespołów  wychowania 
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przedszkolnego oraz punktów przedszkolnych.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 214/XXVII/08

w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli niepublicznych, zespołów wychowania 
przedszkolnego oraz punktów przedszkolnych.

przerwa
po przerwie
g) w sprawie  uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 
2009-2013

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały w 
sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 2009-2013.

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – w związku z tym, że obowiązujący aktualnie Wieloletni Plan 
Inwestycyjny  na  lata  2005-2008  dobiega  końca  istnieje  potrzeba  stworzenia  nowego  planu  na  lata 
2009-2013. Komisje Stałe Rady Miejskiej wielokrotnie na swoich posiedzeniach zajmowały się projektem 
wieloletniego planu zgłaszając różne uwagi,  które w większości  zostały uwzględnione.  W szczególności 
uwagi techniczne tj. na wniosek Komisji Gospodarczej część zadań, które nie miały nakładów finansowych 
w  latach  2009-2013  zostały  z  tego  planu  usunięte.  Po  dzisiejszym  posiedzeniu  Komisji  Gospodarczej 
chciałby zaproponować pewne zmiany:
− zmiana nazwy zadania w pkt. 10 „Budowa nawierzchni os. Wojska Polskiego” na zapis „modernizacja 

drogi  dojazdowej  do garaży na os.  Wojska Polskiego”,  ta  nazwa będzie  zgodna z zapisem projektu 
budżetu na rok 2009;

− kwota  zadania  w  pkt.  11  „Kanalizacja  deszczowa  i  przebudowa  nawierzchni  ulica  Radkowska,  
Spacerowa” aby była tożsama z projektem budżetu to całkowity koszt realizacji będzie wynosił „1 541, 
77”, kwota ogółem z „642,60” na zapis „642,90” a z budżetu gminy „281,00” na zapis „281,30”;

− w zadaniu nr 14 „Budowa placu targowego w rejonie os. Nowego” całkowity koszt realizacji będzie 
wynosił „1 740,00” a nakłady poniesione do końca 2008r. wyniosą „140,00”.

Radny Piotr Wróbel – opinia Komisji Gospodarczej odnośnie omawianego projektu uchwały jest pozytywna.

Radny Tomasz Kuczaj – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radny Bogusław Frącek - Komisja Zdrowia i Ekologii pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radna Halina Gajcy – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radny  Janusz  Staniocha  –  po  burzliwych  dyskusjach  Komisja  Porządku  Publicznego  i  Komunikacji 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie poprawkę zgłoszoną przez Burmistrza Miasta dot. 
zmiany nazwy zadania w pkt. 10 „Budowa nawierzchni os. Wojska Polskiego” na zapis „Modernizacja drogi  
dojazdowej do garaży na os. Wojska Polskiego”.

Rada Miejska jednogłośnie 20 głosami „za”
przyjęła zaproponowaną poprawkę.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie poprawkę zgłoszoną przez Burmistrza Miasta dot. 
kwoty zadania w pkt. 11 Kanalizacja deszczowa i przebudowa nawierzchni ulica Radkowska, Spacerowa tj. 
całkowity koszt  realizacji  będzie  wynosił  „1 541,77”,  kwota  ogółem z „642,60” na zapis  „642,90” a z 
budżetu gminy „281,00” na zapis „281,30”.
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Rada Miejska jednogłośnie 20 głosami „za”
przyjęła zaproponowaną poprawkę.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie poprawkę zgłoszoną przez Burmistrza Miasta dot. 
zadania nr 14 „Budowa placu targowego w rejonie os. Nowego” całkowity koszt realizacji będzie wynosił „1 
740,00” a nakłady poniesione do końca 2008r. wyniosą „140,00”.

Rada Miejska jednogłośnie 20 głosami „za”
przyjęła zaproponowaną poprawkę.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 2009-2013

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 215/XXVII/08

w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniego  Planu  Inwestycyjnego  Gminy  Miejskiej  Nowa  Ruda  na  lata  
2009-2013.

Ad. 5. Uchwalenie budżetu miasta na 2009r. :
a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej,

Pan  Jan  Szeląg  –  Skarbnik  Miasta  -  odczytał  opinię  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej,  która  stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczy projektu uchwały, który został 
jej przesłany w listopadzie tak jak i radnym. Do dnia dzisiejszego pojawiło się kilka zmian, które zostały 
przedstawione radnym w załączniku nr 4 do protokołu, dotyczą one m.in.:
− zmiany w klasyfikacji budżetowej zgodnie z uwagami RIO;
− zwiększenia dochodów budżetu o kwotę 112.516,-zł w związku z realizacją dochodów przez jednostkę 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej;
− zwiększenia dochodów jak i wydatków o kwotę 70.921,-zł w związku z możliwością dofinansowania 

projektu „Turniej Tańca o Puchar Euroregionu Glacensis” ze środków UE;
− zwiększenia  wydatków  o  kwotę  100.000,-zł  z  przeznaczeniem na  zakup  samochodu  -  drabiny  dla 

Państwowej Straży Pożarnej Jednostki Ratowniczo - Gaśniczej w Nowej Rudzie;
− zwiększenia  wydatków  o  kwotę  12.516,-zł  w  celu  zabezpieczenia  udziału  własnego  dot.  realizacji 

projektu „Turniej Tańca o Puchar Euroregionu Glacensis”.

b) dyskusja,

Przewodniczący  Rady Miejskiej  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  Stałych  Rady Miejskiej  dot. 
projektu budżetu miasta na rok 2009.

Radny Piotr Wróbel – z analizy projektu budżetu wynika, że zostały zabezpieczone środki na tzw. wydatki 
bieżące  oraz  inwestycyjne  niezbędne  do  prawidłowego  funkcjonowania  miasta  w  2009r.  Komisja 
Gospodarcza zwracała uwagę m.in. na :
− bardzo optymistyczną prognozę planowanych przychodów z tzw. odpłatnego nabycia;
− obawą są planowane udziały we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych;
− uwagą jest zwiększający się deficyt pomiędzy subwencją oświatową a ponoszonymi nakładami przez 

gminę.  W  projekcie  budżetu  subwencja  oświatowa  wystarcza  na  pokrycie  wydatków  na  poziomie 
60-65%.  Zdaniem członków Komisji  Gospodarczej  w  2009r.  powinniśmy jeszcze  raz  przyjrzeć  się 
podziałowi tych środków, ewentualnie stworzyć nowe zasady podziału;

− przy wzroście sprzedaży biletów na obiektach sportowych przy ul.  Kłodzkiej deficyt  wzrasta jeszcze 
szybciej. Planowany deficyt na 2009r. to ok. 1,5mln. Komisja oczekuje działań ze strony Urzędu, które 
mogłyby spowodować ograniczenie  tego deficytu.  Zaznacza,  że  brakuje  reklam,  promocji,  obiektów 
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sportowych;
− Komisja  obawia  się,  że  niezrealizowanie  zaplanowanych  dochodów w budżecie  może  mieć  istotny 

wpływ  na  zaplanowane  do  realizacji  zadania  inwestycyjne.  Zdajemy  sobie  sprawę,  że  potrzeby 
mieszkańców, jednostek oraz zakładów budżetowych są o wiele większe niż ujęte w budżecie środki, 
jednak z uwagi na brak zabezpieczenia środków po stronie dochodów nie mogły zostać zapisane inne 
zadania niż te zaproponowane przez Burmistrza, ma na uwadze wnioski mieszkańców które wpłynęły do 
Komisji oraz wnioski skierowane przez Komisję Porządku Publicznego i Komunikacji;

− osobiście niepokoi mnie niski poziom pozyskiwania środków zewnętrznych, w szczególności na zadania 
typu budowa dróg czy modernizacja obiektów sportowych;

− należy  zauważyć  i  docenić  kontynuację  kilku  ważnych  inicjatyw  tj.  termomodernizacja  obiektów 
użyteczności publicznej;

− cieszy fakt, iż są środki na modernizację obiektów sportowych a w szczególności obiektu szatniowo-
biurowego przy ul. Sportowej.

Jest to budżet kompromisu, wybrano zadania najpilniejsze. Opinia Komisji Gospodarczej jest pozytywna. 

Radny Tomasz Kuczaj – opinia Komisji Spraw Społecznych wobec projektu budżetu miasta na rok 2009 jest 
pozytywna.

Radny Bogusław Frącek – Komisja Zdrowia i Ekologii pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu miasta na 
rok 2009 w oparciu o projekt z dnia 14 listopada 2008r.

Radny Janusz Staniocha – jest  to projekt  bardzo dużego kompromisu.  Komisja  Porządku Publicznego i 
Komunikacji pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu ma rok 2009.

Radna Halina Gajcy – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu miasta na rok 2009.

Pan  Tomasz  Kiliński  –  prosi  o  ogłoszenie  przerwy w obradach  podczas  której  Radca  Prawny wraz  ze 
Skarbnikiem ustalą procedurę głosowania, ponieważ zostały zaproponowane zmiany do projektu uchwały 
który został przedstawiony Radzie w dniu 14 listopada 2008r.

przerwa
po przerwie

Przewodniczący Rady Miejskiej – Radca Prawny wraz ze Skarbnikiem Miasta ustalili, iż każdą poprawkę 
Rada przegłosuje oddzielnie.

Pan Jan Szeląg – przedstawił propozycję zmian do projektu budżetu miasta Nowa Ruda na rok 2009, zgodnie 
z załącznikiem nr 5 do protokołu.

Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał  radnych  czy mają  uwagi  bądź  zapytania  do  zaproponowanych 
zmian. Wobec braku głosów poddał pod głosowanie poprawkę wniesioną przez Skarbnika Miasta poprzez 
zmianę w § 1 ust. 1 dochody kwoty 50.852.121,- na kwotę 51.035.558,-.

Rada Miejska  jednogłośnie 20 głosami „za”
przyjęła zaproponowaną poprawkę.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  poprawkę  wniesioną  przez  Skarbnika  Miasta 
poprzez zmianę w § 1 ust. 1 pkt. 1 dochody bieżące kwoty 40.563.688,- na kwotę 40.631.204,-.

Rada Miejska  jednogłośnie 20 głosami „za”
przyjęła zaproponowaną poprawkę.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  poprawkę  wniesioną  przez  Skarbnika  Miasta 
poprzez zmianę w § 1 ust. 1 pkt. 2 dochody majątkowe kwoty 10.288.433,- na kwotę 10.404.354,-.
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Rada Miejska  jednogłośnie 20 głosami „za”
przyjęła zaproponowaną poprawkę.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  poprawkę  wniesioną  przez  Skarbnika  Miasta 
poprzez zmianę w § 1 ust. 2 wydatki kwoty 52.701.552,- na kwotę 52.884.989,-.

Rada Miejska  jednogłośnie 20 głosami „za”
przyjęła zaproponowaną poprawkę.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  poprawkę  wniesioną  przez  Skarbnika  Miasta 
poprzez zmianę w § 1 ust. 2 wydatki bieżące kwoty 43.743.102,- na kwotę 43.803.696,-.

Rada Miejska  jednogłośnie 20 głosami „za”
przyjęła zaproponowaną poprawkę.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  poprawkę  wniesioną  przez  Skarbnika  Miasta 
poprzez zmianę w § 1 ust. 2 pkt. 1 litera a) kwoty 17.507.357,- na kwotę 17.516.287,-.

Rada Miejska  jednogłośnie 20 głosami „za”
przyjęła zaproponowaną poprawkę.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  poprawkę  wniesioną  przez  Skarbnika  Miasta 
poprzez zmianę w § 1 ust. 2 pkt 1 litera b) kwoty 4.130.600,- na kwotę 4.120.600,-.

Rada Miejska  jednogłośnie 20 głosami „za”
przyjęła zaproponowaną poprawkę.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  poprawkę  wniesioną  przez  Skarbnika  Miasta 
poprzez zmianę w § 1 ust. 2 pkt. 2 zapisu „wydatki majątkowe w wysokości 8.958.450,- w tym inwestycyjne 
w wysokości  8.958.450,-”  na zapis „wydatki  majątkowe w wysokości  9.081.293,-  w tym inwestycyjne w  
wysokości 9.081.293,-”.

Rada Miejska  jednogłośnie 20 głosami „za”
przyjęła zaproponowaną poprawkę.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  poprawkę  wniesioną  przez  Skarbnika  Miasta 
poprzez zmianę w § 8 ust. 2 kwoty 432.000,- na kwotę 432.100,-.

Rada Miejska  jednogłośnie 20 głosami „za”
przyjęła zaproponowaną poprawkę.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  poprawkę  wniesioną  przez  Skarbnika  Miasta 
poprzez zmianę w § 12 ust. 1 pkt 2) zapisu „do wysokości kwot ustalonych w załączniku nr 12” na zapis „do 
wysokości kwot ustalonych w załącznikach nr 7 i 12.”

Rada Miejska  jednogłośnie 20 głosami „za”
przyjęła zaproponowaną poprawkę.

Pan Jan Szeląg – konsekwencją tych zmian są zmiany załączników, którą radni otrzymali.

c) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie budżetu miasta Nowa Ruda na rok 2009;

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały w 
sprawie budżetu miasta  Nowa Ruda na rok 2009.  Wobec braku dalszych  głosów Przewodniczący Rady 
Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały.
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Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 216/XXVII/08

w sprawie budżetu miasta Nowa Ruda na rok 2009.

Ad. 6. Odpowiedzi na interpelacje.

Radni nie zgłosili uwag.

Ad. 7. Interpelacje radnych.

Radni nie zgłosili interpelacji.

Ad. 8. Zapytania radnych. 

Radny Jerzy Pulit  –  w jaki  sposób został  rozwiązany problem dostarczania  wody na  ul.  Ugory ?  Czy 
mieszkańcy mogą  liczyć  na  podłączenie  do  ujęcia  miejskiego?  W tej  chwili  woda  dostarczana  jest  w 
beczkach.

Pan Krzysztof Budzyna – Naczelnik Wydz. Infrastruktury i Inwestycji – „ten problem istnieje od 2005r. 
jeżeli chodzi o dokumentację i interwencję Urzędu Miasta odnośnie braku wody w studniach na ul. Ugory. 
Ulica  Ugory obejmuje  trzy elementy :  nad  os.  Wojska  Polskiego  ulica  ta  posiada  sieć  wodociągową  a 
odcinek  ulicy  pomiędzy  osiedlem  a  kamieniołomami  oraz  odcinek  bezpośrednio  przylegający  do 
kamieniołomu stanowiącego własność KSS Bartnica nie posiadają sieci wodociągowej. W 2005 roku Urząd 
Miasta podjął się negocjacji pomiędzy KSS Bartnica a właścicielami terenów ludzi tam zamieszkujących 
wskutek czego zostało podjęte  zobowiązanie  przez Zarząd KSS Bartnica,  że  będzie  dowoziła  wodę dla 
mieszkańców  do  beczek  czy  zbiorników  które  częściowo  KSS  Bartnica  dostarcza  mieszkańcom  lub 
mieszkańcy we własnym zakresie sobie zorganizowali. W tym roku ponowiły się interwencje związane z 
trudnościami w użytkowaniu tej wody, związane jest to głównie z tym część zbiorników przy domach stoi na 
zewnątrz  i  przy  niskich  temperaturach  ta  woda  w  zbiornikach  zamarza.  Głównie  chodziło  o  wodę  do 
spożycia. Po interwencjach w miesiącu grudniu KSS Bartnica dowozi mieszkańcom, zgodnie z deklaracjami, 
wodę do spożycia jako wodę mineralną zakupioną w sklepach. Natomiast woda do celów gospodarczych, 
użytkowych, nadal jest dowożona w miarę potrzeb do mieszkańców beczkowozami do zbiorników które 
stoją  na  ww.  ulicy.  Odnośnie  możliwości  wykonania  sieci  wodociągowej  to  na  dzień  dzisiejszy  taka 
możliwość istnieje zarówno od ul.  Kwiatkowskiego jak i  ul.  Ugory od strony os. Wojska Polskiego, nie 
zostało to ujęte w żadnym zadaniu inwestycyjnym gdyż zgodnie z zapisami ustawy prawo geologiczne i 
górnicze  jeżeli  udowodnimy skutek braku wody przedsiębiorcy górniczemu,  który prowadzi  działalność 
górniczą na terenie przyległym, to ten przedsiębiorca jest zobowiązany do zapewnienia wody do tych posesji 
które są jej pozbawione wskutek tej działalności. Jest to bardzo trudny proces do udowodnienia gdyż woda w 
tamtym  rejonie  była  tylko  i  wyłącznie  zapewniona  przez  studnie  i  trudno  powiedzieć  czy  brak  wody 
spowodowany został  jednoznacznie  przez  działalność  kamieniołomów czy przez  obniżenie  się  poziomu 
lustra wód gruntowych ze względu na dużo mniejszą ilość opadów niż w latach poprzednich. Na dzień 
dzisiejszy jest  wola  KSS Bartnica  by zabezpieczać  wodę  poprzez  jej  dowóz  dla  mieszkańców i  to  się 
odbywa. Nadmienia że trwają prace nad opracowaniem planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 
górniczego  na  którym  pracuje  KSS  Bartnica  i  dopiero  po  jego  uchwaleniu  będzie  można  stwierdzić 
jednoznacznie które miejsca należy wykonać wodociągowo.”

Obrady sesji opuścili radni : Alfred Balawajder, Irena Caryk, Jolanta Kasprzyk.

Ad. 9. Sprawy różne.

Radny  Tomasz  Kuczaj  –  odnośnie  pisma  Centrum Turystyczno-Sportowego,  które  otrzymał  po  swojej 
wypowiedzi na poprzedniej sesji Rady Miejskiej - bardzo prosi by następnym razem spytać go o dzień i 
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godzinę w którym miało miejsce zdarzenie, bo pismo będące notatką służbową nie jest z tego dnia o którym 
mówił na poprzedniej sesji. Powracając do cen biletów na basenie – czy Centrum Turystyczno-Sportowe 
zatrudnia na naukę pływania jakąkolwiek osobę z pieniędzy poza tymi które są przeznaczone na sport? Jakie 
dzieci uczęszczają na naukę pływania? Czy nie ma tam przypadkiem dziecka pani Burmistrz?

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta – „odpowiem na to pytanie chociaż jestem oburzona 
takim pytaniem. W ubiegłym roku podjęliśmy kroki by rozpocząć funkcjonowanie szkółki pływackiej, którą 
mimo  wielu  lat  nikt  nie  kwapił  się  zorganizować.  Dorywczo  w  celach  organizacji  rzeczywiście  CTS 
zatrudnił p. Renatę Pajdzik na umowę zlecenie by uczyła te dzieci pływać. Jest to decyzja Prezesa, jest to 
spółka prawa handlowego,  miał  prawo podjąć taką decyzję.  Na pytanie czy moje  dziecko tam chodzi  – 
chodzi  na  naukę pływania,  nie  tylko moje  dziecko ale  również dzieci  pracowników Urzędu.  Nie  widzę 
żadnego związku.”

Pan  Wiesław  Miśkiewicz  –  „w  kwestii  wyjaśnienia  odnośnie  informacji,  która  wpłynęła  do 
Przewodniczącego  –  jest  to  odpowiedź  na  publiczną  wypowiedź  radnego,  my  zainterweniowaliśmy 
natychmiast   rozmawiając  z  pracownikiem który w tym czasie,  w tym dniu,  pracował na  kasie.  Jest  to 
informacja  otrzymana  od  pracownika  przekazana  tutaj.  Odnośnie  bezpieczeństwa  na  basenie  pragnie 
nadmienić  że  jest  od  początku  kierownikiem  na  basenie  i  jak  do  tej  pory  nie  było  wypadków  które 
skutkowałyby jakimiś  poważnymi  trwałymi  obrażeniami.  Występują  zdarzenia  do których  wzywane  jest 
pogotowie, nasza reakcja jest natychmiastowa.”

Ad.10. Zakończenie obrad.

W związku  z  brakiem głosów i  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący Rady Miejskiej  zamknął 
XXVII sesję Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załącznik do protokołu.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała: 
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